
Delegati ptujskega okraja za
III. kongres LFJ v Beogradu
Na okrajni predkongresni konferenci

delegatov OF dne 13. marca t. 1. so bili
soglasno izvoljeni za delegate ptujske-
ga okraja za III. kongres LFJ tovariši:
dr. Jože Potrč, član CK KPS in kandi-
dat CK KPJ ter član Glavnega odbora
OF Slovenije, Bratko Ivan, član CK KPS,
Kveder Dušan, generallajtnant, Grden
Lovro, org. sekretar CII KPS, Rubin
Ljudmila, članica kmet. obdel. zadruge
iz Grajene, Bajt Ludvik, član kmet.
obdel. zadruge »Osojnik« v Štukih in
Šegula Jožef, delavec-udarnik iz tovarne
v Strnišču.

Konferenca se je vršila v lepo okra-
šeni dvorani Titovega doma ob prisot-
nosti tov. dr. Potrča Jožeta, org. sekre-
tarja OK KPS tov. Grdena Lovra, članov
okraj. odbora OF in nad 420 novoizvolje-
nih delegatov iz vseh predelov ptujske-
ga okraja. Konferenci so čestitali pio-
nirji okrajnega štaba ter izročHi darilo.

Uvodni in zakljgčiu referat te. imel
tov. dr. Potrč. V kratkih in razumljivih
besedah je predočil udeležencem konfe-
rence važnost enotnosti delovnega ljud-
stva Jugoslavije, medsebojne povezave
potom programa OF in navezanost na
vodstvo KPJ. Prikazal je težave, ki jih
povzročajo pri izvajanju petletnega pla-
na vodstva držav ljudske demokracije
po objavi resolucije Informbiroja. Z vso-
mi sredstvi propagande poskušajo ločiti
Partijo od Tita. Radi sprejemamo kritiko
bratskih KP, pravico pa imamo od njih
zahtevati, da govorijo resnico o našera
delu. Vse, kar imamo, je ustvarjalo in še
ustvarja naše delovno ljudstvo pod vod-
stvom KPJ. Sil napredka v svetu ni mo-
goče u«taviti. Nova Jugoslavija pred-
stavlja sestavni del teh sil, zato tudi v
njej ni mogoče ustaviti napredka, izva-
janja petletnega plana in razbiti pove-
zanosti mriožic s Partijo in njenim vod-
stvom.

Glede industrializacije naše države in
alede gospodarske politike na vasi je
dejal, da ni linija KP v tem, da bi de-

lovno Ijudstvo preobrnilo ta svet, tem-
več v tem, da bi ga toliko spremenilo,
da. bo mogoče z industrijo in VEemi raz-
položljivimi sredstvi dvigniti ljudstvo
na tako visoko življenjsko in kulturno
raven, da bo zaživelo udobno, srečno in
veselo življenje. Za to so dani v Jugo-
slaviji vsi pogoji. Zavzeli smo tempo
graditve socializrna, ki ga je pbčudoval
ves svet. V vojni je dokazalo Ijudstvo
Jugoslav^je praktično privrženost nače-
lom marksizma-leninizma in to luoče do-
kazati tudi v obnovi in dvigu v vsaki
vojni močno prizadete in s krvjo pre-
pojene domovine.

Politika na vasi poteka po pravi poti.
Z ustvarjanjem zadružnih ekonomij ima-
jo delovni kmetje priliko dvigniti in iz-
boljšati kmetijsko proizvodnjo in mož-
no«t dvigniti raven življenjskih prilik.
Napram špekulantom vasi in mest ima-
mo dovolj sredstev in izkušenj, da jih
prisilimo na kolena. S prepričevanjem
pomagamo nerazgledanim kmetom na
pot v socializem preko vseh oblik zdru-
ževanja v zadruge. Nekateri zahtevajo,
da jim postavimo pravila za zadruge,
pri tem pa se že drugi poslužujejo širine
poti v zadruge in svojih specifičnih pri-
lik ter si postavljajo v svojih pravilih
kot osnovno nalogo borbo proti izkori-
ščanju, medsebojno pomoč z vsem, kar
potrebujejo za dvig proizvodnje ter iz-
rivanje nepoštenjakov in lenuhov iz ko-
lektivnega dela in življenja. Ustvarjati
zadruge ni lahka stvar. Zrtve predanih
partijskih in frontnih članov in funkcio-
narjev za izvajanje revolucije med kme-
ti niso male. Vse razvojne težave bo
premagalo naše Ijudstvo in zmagalo, ker
doprinašamo žrtve In napore za veliko
in pravično stvar. Ves lahko razumljiv
in prepričevalen referat so poslusali
udeleženci konference z velikim zanima-
njem.

Z močnira aplavzom so novoizvoljeni
delegati OF potrdili,, da so sprejeli od-

krita izvajanja tov. dr. Potrča kot vrpod-
budo in direktivo za bodoče delo.

Referati predsednika okr. odbora OF
tov. Belšaka Franca, org. sekretarja OK
KPS tov. Grdena in okraj. sekr. OF tov.
Berginca Petra so prikazali delegatom
težave in uspehe dosedanjega družbeno-
političnega dela ter direktive za nadalj-
nje razvijanje množične delavnosti v
mestu in na vaseh ptujskega okraja.

Diskusija je bila v zvezi z vssmi re-
ferati zajeta predvsem na problemih šir-
jenja in čiščenja frontnih vrst, razvoja
zadružništva, na pojavih mlačne delav-
nosti poedinih frontnih odborov in pre-
malega razumevanja za sodelovanje žen
na vseh poljih gospodarskega in kultur-
nega dogajanja.

Tako je n. pr. delegat OF iz Gorce-
Dežno iznssel vprašanje prostovoljne pri-
ključitve zemlje Prejac Marije k tamk.
vinogradniški obdelovalni zadrugi in
njenih zahtev odškodnine oz. najemnine
za to zemljo. Imenovana ne more več
sama gospodariti, ker je v letih in živi
v Ptuju na Zg. Bregu. Zato je prepustila
svojo že od lanskega leta precej zane-
marjeno gospodarstvo zadrugi. Za izko-
riščanje te zemlje zahteva od zadruge
letno 900 litrov vina, 50 litrov žganja.
2500 kg sena, 48 kub. metrov drv in 4
voze listja, vse dostavljeno na dom.
Imen-ovana je imela moznost pristopiti
k zadrugi s premoženjem kot članica ter
bi kot taka uživala ugodnosti, ki jih
ustvarjajo zadruge za svoje člane, ki so
v letih, da dostojno preživijo in jih ni
treba skrbeti za jutrišnji dan, tako pa je

hotela ustvariti navadni najemniški od-
nos, ki bi ji dal možnosti prodajanja
pridelkov po prostih tržnih cenah ter bi
si ustvarjala boljše življenj^ske pogoje,
kakor jih imajo delovni člani zadruge.

Delegat iz Markovcev tov. Simonič je
v diskusiji kritiziral uprave za gradnjo
zadružnih domov, da so propustile tako
dragoceni čas preko zime in niso pri-
pravile materiala, ki bi ga lahko sedaj
uporabljale pri gradnji zadružnih domov.

Delegatinja iz Ptuja tov. Kanclerjeva
je podčrtala vlogo žen mesta in vasi
pri gradnji socializma in velike pred-
nosti praktičnega sodelovanja žen v
vseh vprašanjih gospodarstva ter je ape-
lirala na delegate iz vasi, da podprejo
izvolitev čim več žen v sekretariate os-
novnih frontnih organizacij na dan vo-
litev 27. marca t. 1. #

Delegat tov. kap. Pešič iz Ptuja je
prikazal delegatom vlogo JA v razvoju
zadružništva in industrializacije v nasi
državi.

K diskusiji so se oglasili mnogi dele-
gati in prikazali praktične primere front-
nega sodelovanja pri izvajanju nasih
zakonov, setvenih priprav, delovne sile,
gradnje zadružnih domov in drugo. Dis-
kusija je bila zelo živahna in stvarna.

Odgovore na diskusijo eo dali tova-
riši Beišak, Grden Lovro in Zivic Jože
ter tov. dr. Potrč v zaključnem referatu.

Ob koncu konference so bile sprejete
resolucije za CK KPS, Pokrajinski od-
bor OF za Slovensko Koroško, za Cen-
tralni odbor LFJ in izvršni odbor OF
Slovenije.


